

论文

PP/POE共混物的P-V-T属性及压力对结晶温度的影响

应继儒^{1,2}, 解孝林¹, 孙昭艳³, 彭少贤²

1. 华中科技大学化学与化工系, 武汉 430074;
2. 湖北工业大学化学与环境工程学院, 武汉 430068;
3. 中国科学院长春应用化学研究所, 高分子物理与化学国家重点实验室, 长春 130022

摘要:

采用PVT膨胀仪研究了PP/POE共混物的P-V-T属性, 利用Tait方程预测其比容和热膨胀系数(α), 研究了压力对结晶温度(T_c)的影响. 结果表明, Tait状态方程可用来预测部分相容的、半结晶PP/POE共混物的PVT行为. PP结晶前后的比容变化比POE的大得多, 随着POE含量的增加, PP/POE共混物结晶前后比容的变化均逐渐减小. PP在熔融状态下的 α 比固体状态的大, 而POE正好相反. PP/POE共混物的 α 随温度和压力的变化与其组成密切相关. 随着压力的增高, PP, POE及其PP/POE共混物的结晶温度均呈线性增高的趋势.

关键词: PP/POE共混物 PVT行为 Tait状态方程 高压结晶

P-V-T Properties of PP/POE Blends and Influence of Pressure on Crystallization Temperature

YING Ji-Ru^{1,2}, XIE Xiao-Lin^{1*}, SUN Zhao-Yan³, PENG Shao-Xian²

1. Department of Chemistry and Chemical Engineering, Huazhong University of Science and Technology, Wuhan 430074, China;
2. School of Chemical and Environmental Engineering, Hubei University of Technology, Wuhan 430068, China;
3. State Key Laboratory of Polymer Physics & Chemistry, Changchun Institute of Applied Chemistry Chinese Academy Sciences, Changchun 130022, China

Abstract:

P-V-T properties of PP/POE blends were measured by PVT dilatometer under different pressure. The specific volume(V_{sp}), expansivity coefficient(α) of PP, POE and PP/POE blends were calculated by Tait equation, and the influence of pressure on their crystallization temperature(T_c) were discussed. The results show that Tait equation can be used to predict the P-V-T properties of blends with partial compatibility and semi-crystallinity. The variation of V_{sp} value of PP during crystallization is bigger than that of POE. With increasing the POE content, the variation of V_{sp} value of PP/POE blend decreased during its crystallization. In addition, α of PP in molten state is bigger than that in solid state, whilst α of POE at solid state is bigger than that at molten state. The variation of α of PP/POE blend under different temperature and pressure depends on the composition of the blend. With increasing the pressure, the crystallization temperature values of PP, POE and PP/POE blends increase linearly.

Keywords: PP/POE blend PVT behavior Tait equation Crystallization Pressure

收稿日期 2008-05-05 修回日期 1900-01-01 网络版发布日期

DOI:

基金项目:

通讯作者: 解孝林

作者简介:

参考文献:

扩展功能

本文信息

Supporting info

PDF(451KB)

[HTML全文](OKB)

参考文献[PDF]

参考文献

服务与反馈

把本文推荐给朋友

加入我的书架

加入引用管理器

引用本文

Email Alert

文章反馈

浏览反馈信息

本文关键词相关文章

▶ PP/POE共混物

▶ PVT行为

▶ Tait状态方程

▶ 高压结晶

本文作者相关文章

▶ 应继儒

▶ 解孝林

▶ 孙昭艳

▶ 彭少贤

▶ 应继儒

▶ 解孝林

▶ 孙昭艳

▶ 彭少贤

PubMed

Article by

Article by

Article by

Article by

Article by

Article by

Article by

Article by

1. Gee G.. Polymer[J], 1966, 7: 177—191
2. Binet C., Heaney D. F., Spina R., *et al.* J. Mater. Proc. Tech.[J], 2005, 164/165: 1160—1166
3. Chang R. Y., Chen C. H., Su K. S.. Polym. Eng. Sci.[J], 1996, 36(13): 1789—1795
4. YUAN Qiang(袁强), ZHANG Ying(张颖), YANG Jian(杨剑), *et al.* Polym. Mater. Sci. Eng.(高分子材料科学与工程)[J], 2003, 19(4): 148—151
5. Marcus S. T., Maurer F. H. J.. J. Polym. Sci., Part B: Polym. Phys.[J], 1998, 36: 1061—1080
6. WEN Gang-Yao(文纲要), SUN Zhao-Yan(孙昭艳), YANG Jian(杨剑), *et al.* Polym. Mater. Sci. Eng. (高分子材料科学与工程)[J], 2002, 18(2): 154—158
7. Olabisi O., Simha R.. J. Appl. Polym. Sci.[J], 1977, 21: 149—163
8. Won J. C., Fulchiron R., Douillard A., *et al.* J. Appl. Polym. Sci.[J], 2001, 80: 1021—1029
9. Silva A. L. N. D., Tavares M. I. B., Politano D. P., *et al.* J. Appl. Polym. Sci.[J], 1997, 66: 2005—2014
10. McNally T., McShane P., Nally G. M., *et al.* Polymer[J], 2002, 43: 3785—3793
11. Ying J. R., Liu S. P., Xie X. L., *et al.* J. Therm. Anal. Calorim.[J], 2008, 91(3): 723—731
12. Quach A., Simha R.. J. Appl. Phys.[J], 1971, 42: 4592—4606
13. Shiomi T., Hamada F., Nasako T., *et al.* Macromolecules[J], 1990, 23: 229—233
14. Ihm D. W., Cuculo J. A.. J. Polym. Sci. Polym. Chem.[J] 1982, 20: 1847—1862
15. Mezghani K., Phillips P. J.. Polymer[J], 1998, 39: 3735—3744

本刊中的类似文章

1. 吕军, Oh II-Kwon, 黄锐, 李良彬. 静高压下邻苯二甲酸二辛酯增塑双酚A型聚碳酸酯体系中立体开放球晶的生长[J]. 高等学校化学学报, 2007, 28(2): 385-387

文章评论

序号	时间	反馈人	邮箱	标题	内容
					ugg online ugg boots online buy ugg boots boot sale ugg boots boots sale ugg boots cardy ugg boots l cardy tall ugg ugg boots ugg knight